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Seniorrådet 

   

 

Referat fra møde 

Den 28. november 2022 kl. 9.00, Rådhuset, Torvet 2, 3600 Frederikssund    
 

MØDEDELTAGERE  

Lissi Gyldendahl 

Peter Møller 

Jørgen Hansen 

Lars Boe 

Vicki Hansen, afbud 

Lis Olsen 

Søren Holmgård 

Anne-Mette Olsen 

Inga Helver 

 

 

Formand 

Næstformand 

Kasserer 

Sekretær 

 

Referent: Mikkel Bille 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

2. Orientering fra Kommunen v/ 

3. Orientering ved formanden 

3.1. Drøftelse af friplejehjem 

3.2. Er der ændret på tiden til GLA:D træning? 

3.3. Mødekalender 2023 

3.4. Opfølgning på Seniorrådets mærkesager 

4. Økonomi ved kasserer Jørgen Hansen 

5. Arbejds- og ad-hoc grupper 

6. Sager i høring 

7. Møder seniorrådsmedlemmerne har deltaget i siden sidste møde 

8. Orientering fra fagudvalg 

9. Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

10. Årshjul 

11. Eventuelt 
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 Dagsorden 
 

Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 31. oktober 2022  

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Dagsorden og referat godkendes 

Beslutning: 

Godkendt uden bemærkninger. 
 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen 

Sagsfremstilling 

Vi har ingen aftale om deltagelse i Seniorrådsmødet 
Indstilling: 

Beslutning: 

Der var ingen orientering fra kommunen.  

 

Sag nr. 3  Orientering v/ formanden 

Sagsfremstilling 

1. Danske Ældreråd afholder Formands- næstformandsmøde den 31. januar 2023 i Ballerup- Lissi 

og Peter er tilmeldt. 

2. Danske Ældreråds Forårskonference 7. marts 2023 i Ballerup. Her er også valg til Danske 

Ældreråds bestyrelse. Frederikssund er i valgkreds 9 og har 2. stemmer. Frist for indstilling af 

kandidater den 16. januar 2023. Der skal i hver valgkreds vælges ét bestyrelsesmedlem og én 

stedfortræder for to år.  

På konferencen vil blive sat fokus på tilsyn – og hvordan man kan bruge tilsyn og 

tilsynsrapporter proaktivt i sin kommunikation med kommunen og pressen. 

3. På Nordgruppens møde var der oplæg om Demens og det blev påpeget, at Region 

Hovedstaden har et forløbsprogram for Demens. 

Vi blev opfordret til at drøfte vores egen kommunes arbejde med de kommunale opgaver i 

forløbsprogrammet for Demens. //: forløbsprogram vedlagt 

4. På Regionsældrerådsmødet var Regionsformand Lars Gårdhøj og gav sit bud på Fremtidens 

sundhedsvæsen. //: referat udsendt 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Ad 2: Lissi fremsender dagsorden sådan, at alle kan orientere sig i programmet. Efterfølgende skal Lissi 

have besked, hvis man ønsker at deltage. Der er frist for tilmelding den 16. januar 2023. 

 

Ad 3: Der var enighed om, at dette skulle undersøges. Dette meget gerne i form af et oplæg fra 

kommunens demenskoordinatorer ved seniorrådesmøde primo 2023. Mikkel undersøger mulighederne 

herfor.  
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Sag nr.  Drøftelse af friplejehjem eks OK- fonden 

Sagsfremstilling 

Et friplejehjem er et privatejet plejehjem. Plejen på stedet er omfattet af de samme regler 
som de kommunale plejehjem, og også her kræver det visitation fra kommunen at få tildelt 
en bolig. Man kan frit vælge et friplejehjem i hele Danmark. 
Sundhedsstyrelsen certificerer friplejeboligleverandører. 
 
Borgerens adgang til friplejeboliger (uddrag af lov om friplejehjem) 
En person, som kommunalbestyrelsen har visiteret til en plejebolig eller en lignende 
boligform, har ret til frit at vælge at indgå lejeaftale med en friplejeboligleverandør. 

Retten til frit at vælge at indgå lejeaftale med en friplejeboligleverandør er uafhængig af, om 
friplejeboligen ligger i opholdskommunen eller i en anden kommune. 
Retten er dog betinget af, at friplejeboligleverandøren er certificeret til at levere alle de 
tilbud, som opholdskommunen har truffet afgørelse om at personen skal tilbydes. 
Dør lejeren uden at efterlade sig en ægtefælle eller andre, som lejeren har haft fælles 
husstand med, kan opsigelsen ske med 1. måneds varsel. 
Indstilling: 

Beslutning: 

Grundlæggende vurderer Lissi ikke, at der er stor forskel i forholdene på private og kommunale 

plejehjem. I private plejehjem er serviceniveauet på linje med de kommunale plejehjem om end, der 

er mulighed for tilkøb af forskellige servicepakker. I kommunale plejehjem er der ikke mulighed for 

dette, men derimod er der klippekortsordningen, som i andre kommuner kan være med til at 

kompensere herfor. Klippekortsordningen opleves ikke at fungere i Frederikssund Kommune.  

 

Ved opførsel af private plejehjem vil kommunen ikke have udgifter til byggeri med mere, hvorfor man 

kan spare på bygningsomkostninger ved at lade private aktører etablere private plejehjem i 

kommunen.  

 

Det er afgørende, at kommunen planlægger at kunne imødekomme det fremtidige behov for 

plejeboligkapacitet. Dette bør Seniorrådet påpege.  

 

Der var ønske om at drøfte den fremtidige plejebolig kapacitet på et kommende dialogmøde – 

eventuelt med udgangspunkt i en ekstern oplægsholder. Alternativt kan udvalgsformanden inviteres til 

at drøfte emnet på et Seniorrådsmøde.  
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Sag nr. 3.2 Genoptræning af hofte- og knæoperationer er der sket en nedprioritering? 

Sagsfremstilling 

Formanden skrev på opfordring fra Seniorrådet til Søren Kvistgaard:  Jeg er blevet bedt om at 

undersøge, om forebyggelsestræningen GLA:D- Ryg, Holte og knæ træningen er sat ned fra 10timer til 

2 timer? 

Søren Kvistgaard svarede: Jeg har søgt svar på dit spørgsmål og leder af Forebyggelse og Træning 

Niels Lund Jans oplyser, at timetallet ikke er sat ned. 
  
Glad er som udgangspunkt et koncept og bliver kørt på en bestemt måde med et fast antal timer til 
undervisning og træning. 
 
Indstilling: 

Til Orientering 

Beslutning: 

Der var fortsat utilfredshed med tilbagemeldingen fra administrationen. Lissi udarbejder et svar til 

Søren. 

 

Sag nr. 3.3 Mødekalender 

Sagsfremstilling 

//: Mødekalender 2023 vedlagt 
Indstilling: 

Beslutning: 

Mødekalenderen blev godkendt.  

 

Sag nr. 3.4 Opfølgning på Seniorrådets mærkesager 

Sagsfremstilling 

Drøftelse af Seniorrådets mærkesager, og resultater. 

//:Notat vedlagt 
Indstilling: 

Beslutning: 

Drøftelse af plejehjemspladser 

Drøftelse af forløbsplan for borgere med demens/demenskoordinatorer 

 

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Beslutning: 

Jørgen opfordrede til at få indberettet, hvis man mangler at få refunderet udlæg med mere. Budgettet 

ser ud til at blive overholdt.  
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Sag nr. 5  Arbejds- og ad-hoc grupper 

Arbejdsgruppe: Lars, Inga og Anne-Mette, 

Skal afsøge mulighederne for og komme med forslag til for at afholdelse af lokale temamøder. 
Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

Arbejdsgruppen mødes først i januar 2023, hvorfor der ikke var noget nyt at berette.  

 

Lars og Peter har haft digitalt møde med AD Medier, som har tilbudt mere annonceplads. 

Annoncepladsen er gratis. Det skal defineres, hvad annoncepladsen skal bruges til, eksempelvis rådets 

mærkesager og kvalitetsstandarder. Lars og Peter har lovet en tilbagemelding inden udgangen af 

2022. Peter opfordrede således til at Seniorrådets medlemmer fremsender korte, præcise artikler på 

ca. 25 linjer til Peter, Inga eller Lars. 

 

Sag nr. 6  Sager til høring 

Sagsfremstilling 

Omsorg og ældre udvalget 

Social og Sundhedsudvalget 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Sagerne blev drøftet og tilrettes med de faldne bemærkninger.  
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Sag nr. 7  Møder Seniorrådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 

Sagsfremstilling 

Tilbagemelding fra Pedershave 

Tilbagemelding fra Solgården 

Tilbagemelding fr Tolleruphøj 

Tilbagemelding fra De Tre Ege 

Tilbagemelding fra Nordhøj 

Tilbagemelding fra Attendo 

 

Andre møder: 

15. november 2022, Nordgruppen, Lissi og Peter 

11. november 2022, Regionsældrerådet, Lissi Peter 

3. november 2022, Oplæg for Socialhumanitære frivillige, Lissi 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Jørgen har været til møde med danske ældreråd i Odense. Udbyttet herfra var begrænset, om end det 

var vigtigt, at Seniorrådet var repræsenteret. Essensen var, at borgeren skal sættes i centrum.  

 

Tilbagemelding fra Pedershave 

Peter er i jævnlig dialog med den daglige leder, Julie. Peter skal til møde den 6. december 2022, hvor 

DialogNet og VitaComm introduceres. Peter er blevet oprettet som bruger sådan, at han kan følge med 

i, hvad der sker på Pedershave. Systemerne skal bl.a. bruges til kommunikation mellem pårørende og 

medarbejdere.  

 

Tilbagemelding fra Solgården 

Jørgen berettede, at der også her arbejdes på at introducere DialogNet og VitaComm. 

 

Tilbagemelding fra Tolleruphøj 

Mødet blev udsat. Alt vasketøj er gråt.  

 

Tilbagemelding fra De Tre Ege 

Inga var den 16. november 2022 til beboer-/pårørendeaften. Inga gav her en introduktion til 

Seniorrådets arbejde. Derudover var der en drøftelse af trivsel og aktiviteter blandt medarbejdere, 

pårørende og beboere. De Tre Ege arbejder ligeledes med etablering af Dialognet og VitaComm. Inga 

oplever, at det er et velfungerende center. 

 

Tilbagemelding fra Nordhøj 

Den 14. november 2022 var Søren til beboer-/pårørendeaften efter samme model som på De Tre Ege. 

Søren oplever, at det er et velfungerende center.  
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Sag nr. 8  Orientering fra fagudvalg 

Sagsfremstilling 

Plan og teknik v/Lars Boe 
Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 
Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 
Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 
Unge, fritid og idræt v/Lars Boe 
Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 
HAB: Lis Olsen 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Klima, natur og energi: Der har været en klimaplan i høring. Frederikssund Kommune ønsker som en 

del af planen at tage initiativ til et samarbejde med de øvrige fjordkommuner.  

 

Der var intet at berette fra de øvrige udvalg.  

 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

Lissi har opdateret hjemmesiden med referater og Budget 2023. 

 

Facebooksiden fungerer ikke ordentligt. Når der er taget et nyt gruppebillede af Seniorrådet, vil Peter 

slette den eksisterende side og oprette en ny. Peter og Inga undersøger mulighederne for at få taget 

billede igennem AD Medier. 

Sag nr. 10  Eventuelt 

Sag nr. 11  Næste møde 

 

 

 

Mødeleder ved ordinære møder i 2022 fremgår af nedenstående tabel. 

 

Mødeleder ved ordinære møder i 2022 fremgår af nedenstående tabel. 

Dato Måned Mødeleder 

31. Januar Lissi Gyldendahl 

28. Februar Jørgen Hansen 

28. Marts Lars Boe 

2. Maj Anne-Mette Olsen 

30. Maj Lis Olsen 

8. august Inga Helver 

5. september Peter Møller 

26. september Jørgen Hansen 

31. Oktober Vicki Hansen 

28.  November Lars Boe 

   

 


